
Tot voor kort telde het kleine Horebeke nog 2 kerkfabrieken: een kerkfabriek voor de 

kerk van de heilige Cornelius te Sint-Kornelis-Horebeke en één voor de Onze Lieve-
Vrouw- Hemelvaartkerk van Sint-Maria-Horebeke. De Sint-Corneliuskerk werd 

vrijgegeven en ontheven van alle religieus gebeuren waardoor ook meteen de 
kerkfabriek geen reden van bestaan meer had. Ze werd ontbonden en overgedragen 

aan een nieuwgevormde kerkraad voor de overblijvende kerk te Sint-Maria-Horebeke. 
 

Zoals elke kerkfabriek moeten ook wij instaan voor het beheer van de materiële 

middelen om de eredienst in de beste omstandigheden te laten doorgaan. Dit wil zeggen 
dat we naast hosties, kaarsen, miswijn, decoratie, aankoop of onderhoud gewaden ook 

moeten toezien op verwarming, verlichting, geluidsinstallatie…. en de algemene 
veiligheidsvoorzieningen. 

 
De kerkraad, zijnde het beheersorgaan van de kerkfabriek, komt minstens een viertal 

keer per jaar samen om dit alles op te volgen en de nodige engagementen aan te gaan. 
In deze coronatijd ligt dat wat moeilijker, maar de laatste vergadering hebben we toch 

netjes onder de vorm van een video-conference online laten doorgaan. Volgende 
personen vormen deze kerkraad:      

- Patrick Derde als verantwoordelijke pastoor       
- Luc De Jonge, voorzitter          

- Francine Moonen, secretaris          
- Roland De Roo, penningmeester        

- Evelyne Carbonelle, bestuurslid          

- Filip De Bolle, bestuurslid 
 

Voorzitter Luc belegt de vergaderingen en volgt de praktische noden op, bespreekt 
mogelijke oplossingen en wordt bijgestaan door Filip zoals onlangs voor het digitaliseren 

van de sturing van klokken en torenuurwerk.  
  

Als secretaris maakt Francine de notulen van de vergadering op, zorgt voor het 
inventarisbeleid en de contacten met het Rijksarchief Gent. Ze kan op hulp rekenen van 

Evelyne.  
 

Zo zijn de kerkschatten van de Sint-Corneliuskerk 
verzameld, geregistreerd, gedigitaliseerd en 

tentoongesteld in drie afgesloten etalagekasten in de O.-
L.-Vrouw Hemelvaartkerk van Horebeke. 

 

Het financiële plaatje wordt uiteraard beheerd door de 
penningmeester die het contact onderhoudt met de 

gemeentelijke overheid van Horebeke. De O.-L.-Vrouw 
Hemelvaartkerk is niet opgenomen in het patroon van 

wekelijkse misvieringen van de parochie Oscar Romero en 
wordt enkel gebruikt op hoogdagen en voor speciale 

gelegenheden zoals begrafenis, huwelijk of doopviering. 
Voor een kleine gemeenschap is dit zeer miniem en vormt 

dat een te verwaarlozen bron van inkomsten. Gelukkig 
kunnen we rekenen op een goede verstandhouding met 

de gemeente die ons echt helpt om exploitatie-uitgaven 
aan te kunnen en om verantwoord te investeren in 

onderhoud van het gebouw. 
 



De procedure om driejaarlijks een gedeelte van de raad te vernieuwen, de zogenaamde 

kleine of grote helft heeft niet geleid tot uittredende leden. Na hernieuwde kandidatuur 
zijn ze opnieuw verkozen om van de groep deel uit te maken. We kunnen opnieuw met 

dezelfde mensen een goed team vormen. 
 

Een kerkfabriek moet voor haar beslissingen en financiële situatie verantwoording 
afleggen tegenover de zogenaamde toezichthoudende instanties: de gemeente, het 

bisdom en de provincie. 

 
Kerkgebouw Onze-Lieve-Vrouw Hemelvaart 

 
Reeds in 2011 diende de toenmalige kerkraad een 

aanvraag in voor gewestelijke tegemoetkoming voor het 
vernieuwen van de centrale verwarming en restauratie van 

het orgel. Het dossier is op 9 juni 2015  ontvankelijk 
verklaard volgens de voorwaarden van de oude regeling.  

Gelukkig maar want voor verwarmingsinstallaties kan 
geen subsidie meer verkregen worden. Dit betekent dat 

we nu slechts 20% moeten betalen (wij + gemeente). De 
overige 80% komt van het Vlaamse Gewest en komt 

volgens de laatste mededelingen waarschijnlijk vrij in 
2021 of 2022.  

Voor ons betekent dit:   

1) stabilisatie van doksaal  
2) restauratie orgel   

3) verder uitbouwen van de centrale verwarming met 
inbouw vloerventilo's zoals voorzien in het dossier. Dit 

dossier is te nemen of te laten, het vormt één geheel en mag niet ten dele uitgevoerd 
worden. Uit noodzaak werd al een nieuwe gasketel geplaatst. Dit kon mits een besteding 

van max 20% van de voorziene toelage. Er komen bijgevolg nog grote werken op ons 
af. Het vervolg van dit dossier komt dus weldra als de gelden vrijgegeven worden.  

 
In de loop van de maand 

december werd de verlichting 

gemoderniseerd. De oude 

energieverslindende 

gloeilamparmaturen en 

halogeenspots werden 

vervangen door een efficiënte 

LED-verlichting. Middenbeuk en 

zijbeuken kregen hoogwaardige 

Led-pendules die niet alleen de 

gelovigen een beter leescomfort 

geven maar ook de architectuur 

van het gebouw tot zijn recht 

laten komen. Daarom werd ook 

gekozen om af te wijken van de 

handelskleur (wit of zwart) van 

deze pendules maar ze een 

gouden look te geven. Daardoor zijn ze geïntegreerd in het geheel van de goudkleurige 

friezen en boogornamenten.  

 



De altaarverlichting ondersteunt sterker de 

eucharistiebeleving en spotligts accentueren het 

altaarbeeld van de tenhemelopneming van de heilige 

Maria.  

 

De speciaal gerichte 

verlichting van de diverse 

kruiswegstaties en 

medaillons in de zijbeuken 

komt zeer geslaagd over 

en komt zelfs over als een 

museumkwaliteit.  

Alles wordt digitaal 
geschakeld of gedimd 

ofwel via GSM ofwel via 
een  centraal 

bedieningspanel zoals het  
             gangbaar is in de     

             wereld van domotica.   
 

 

 

 

 

 

 

Patrick die gedurende het 

project regelmatig zijn visie gaf 

op wat hij de meest esthetische 

oplossing vond mocht op 17 

december 2020 als eerste deze 

lichteffecten aanschouwen… en 

hij straalde!  

 

 

 

 

 

Intussen denken we ook aan de veiligheid. De firma Heleblitz die gespecialiseerd is in 

bliksembeveiliging gaf ons een inspectierapport met nogal wat werkpunten. Ook die 

werden in december bijgewerkt volgens de geldende richtlijnen voor 

bliksemafleiderinstallaties met nieuwe koperafleiders, aardelektroden, beveiliging vanaf 

het dak, aarding van de klokken, metingen en optimalisatie van de spreidingsweerstand 

in de grond en aanpassing in de elektriciteitskast. 

Zo hopen we met z’n allen dat in 2021 de poort van de kerk weer wagenwijd open mag 
staan en er weer veel gelovigen de weg naar de kerk vinden voor een nieuwe beleving. 

 
Roland De Roo - 18 december 2020 
 


